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REVISTA PRESEI 

 

 

 Fermierii ies in strada. Principala nemultumire: despagubirile pentru seceta 

nu se regasesc in bugetul Ministerului Agriculturii 

Fermierii vor picheta, joi, sediul Ministrului Agriculturii, cerand ca despagubirile 

de seceta pentru culturile de primavara aferente anului 2020 sa fie incluse in 

bugetul Ministerului Agriculturii si Dezvoltarii Rurale (MADR). In prezent, 

proiectul de buget nu include aceste sume, estimate la un miliard de lei. 

 

"Asociatia Forta Fermierilor este prima organizatie din mediul asociativ al 

sectorului agroalimentar care declanseaza o actiune de protest prin care vrea sa 

transmita decidentilor politici ca nerespectarea angajamentelor luate in fata 

agricultorilor nu este acceptabila si nici negociabila", au transmis fermierii, intr-un 

comunicat de presa. 

 

Acestia anunta ca, in zilele de joi si luni, 18 februarie 2021 si 22 februarie 2021, 

intre orele 14:00 si 20:00, membrii vor picheta sediul Ministerului Agriculturii si 

Dezvoltarii Rurale, din bulevardul Carol I, nr. 2-4, Bucuresti, "pentru a trage un 

semnal de alarma ca neacordarea despagubirilor de seceta va insemna falimentul a 

zeci de mii de fermieri romani". 

 

"Acordarea acestor despagubiri de la buget nu inseamna plata de ajutoare sociale, 

nu vorbim de pomeni. Acesti bani reprezinta o investitie in economia reala, care 

vor sustine productia agricola din acest an, care vor permite ca zeci de mii de 

familii sa traiasca din munca lor. Sumele alocate de la buget vor fi recuperate chiar 

din acest an de catre Ministerul de Finante prin plata taxelor rezultate din productia 

agricola suplimentara. 

 

Estimez ca daca aceste despagubiri nu vor platite, productia agricola a acestui an 

va scadea cu 25%. Ar fi un dezastru, securitatea alimentara a Romanei ar fi in 

pericol.  

https://ziare.com/economie/buget/
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Fermierii nostri solicita acesti bani pentru a-si putea infiinta culturile din acest an si 

pentru a-si plati datoriile catre furnizori. Pentru multi din membrii Asociatiei Forta 

Fermierilor este o chestiune de viata sau de moarte. 

 

Noi nu avem solicitari politice, este treaba decidentilor politici pe cine desemneaza 

ministru al Agriculturii. Vrem insa ca ministrul Agriculturii sa isi respecte 

promisiunile facute fermierilor. Atat solicitam prin acest protest public. Ramanem 

parteneri onesti de dialog si consultari insa doar in conditiile in care fermierii sunt 

tratati cu respect", a spus Vlad Macovei, presedintele Asociatiei Forta Fermierilor. 

 

Asociatia Forta Fermierilor anunta ca actiunea de protest este autorizata de catre 

Primaria Capitalei. 

(Sursa: ziare.com 

 

 Ministrul Cîmpeanu a discutat cu reprezentanţii sindicatelor din educaţie 

despre salarizare, vaccinare şi reforma sistemului 

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, a discutat miercuri cu reprezentanţii 

sindicatelor din domeniu, în cadrul unei întâlniri organizate la Guvern de premierul 

Florin Cîţu, despre salarizarea personalului din învăţământ, necesitatea urgentării 

vaccinării personalului din educaţie şi măsurile de reformă a sistemului prin Planul 

Naţional de Redresare şi Rezilienţă. 

 

"Reprezentanţii Guvernului au subliniat faptul că finanţarea şi reforma sistemului 

de educaţie reprezintă o prioritate şi toate măsurile ce urmează să fie luate sunt în 

concordanţă cu interesul comun pentru rezolvarea problemelor cronice de la 

nivelul sistemului de educaţie. S-a remarcat disponibilitatea premierului pentru un 

dialog constructiv în vederea identificării celor mai bune soluţii adaptate la 

realităţile existente, ca răspuns la multiplele probleme existente în sistemul de 

educaţie", se arată într-un comunicat al ME. 
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Printre concluziile discuţiilor se numără: înţelegerea importanţei unei salarizări 

motivante în sistemul de educaţie, inclusiv prin diferenţiere pe baza unor criterii de 

performanţă, precum şi prin alte drepturi de natură salarială (sporuri sau vouchere); 

necesitatea urgentării procesului de vaccinare a personalului din învăţământ; 

procentul din Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă alocat educaţiei va fi cu 

siguranţă mai mare de 3%, raportat corespunzător la nevoile şi importanţa reformei 

în educaţie. 

 

Reprezentanţii elevilor au avansat în discuţie aspecte care privesc cadrul legal 

privind decontarea transportului, accesul egal la educaţie, implicarea elevilor în 

evaluarea cadrelor didactice, nevoia de investiţii în infrastructura şcolară, costul 

standard per elev, bursele elevilor şi susţinerea educaţiei prin PNRR. 

 

Din discuţii a rezultat faptul că sumele necesare decontării navetei elevilor care nu 

sunt şcolarizaţi în localitatea de domiciliu se regăsesc în bugetul Ministerului 

Educaţiei, sumele necesare asigurării facilităţilor pentru transportul feroviar şi cu 

metroul se regăsesc în bugetul Ministerului Transporturilor, transportul local al 

elevilor va fi asigurat, conform legii, din bugetele autorităţilor administraţiei 

publice locale. 

 

"Pentru prima oară s-a asigurat plata burselor elevilor de la bugetul de stat prin 

bugetele autorităţilor administraţiei publice locale, în suma de 536 milioane lei, cu 

stabilirea cuantumului minim obligatoriu de 100 de lei/lună. Suma alocată din 

bugetul de stat pentru bursele elevilor constituie o dublare a sumei acordate cu 

această destinaţie de către autorităţile locale în anul precedent", menţionează sursa 

citată. 

 

Creşterea cu 26% a bugetului destinat costului standard/elev - componenta de 

cheltuieli materiale - constituie un alt subiect abordat la discuţii. Acest buget va 

asigura o creştere a acestei componente cuprinsă între 15% şi 35% pentru mediul 

urban şi mediul rural, contribuind substanţial la asigurarea echităţii în educaţie. 
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Reprezentanţii studenţilor au adus în discuţie subiecte precum transportul, 

internaţionalizarea învăţământului superior, aspecte care privesc finanţarea şi 

susţinerea activităţilor de interes pentru studenţi, precum şi implicarea studenţilor 

în adoptarea deciziilor la nivelul universităţilor. 

 

"Cu privire la decontarea transportului studenţilor, reprezentanţii guvernului au 

propus sprijin pentru decontarea a 50% din transportul feroviar, cu titlu de 

propunere obiectivă corect raportată atât la realităţile bugetare curente, cât şi la 

practicile europene în domeniu. Nu a fost exclusă însă ipoteza promovării unor 

amendamente în cadrul procesului de adoptare a Legii bugetului în Parlament, 

amendamente care să vizeze suplimentarea drepturilor studenţilor prin asigurarea 

gratuităţii pentru un număr de 12 călătorii dus-întors între localitatea de domiciliu 

şi universitate, pe durata anului universitar", informează comunicatul. 

 

Reprezentanţii guvernului au susţinut deblocarea unei sume de 250 milioane lei din 

soldul universităţilor, cu destinaţie cheltuieli de capital şi susţinere burse studenţi, 

alături de suma deja bugetată fără nicio diminuare a componentei de finanţare a 

burselor studenţilor, în raport cu anul precedent. 

 

De asemenea, au susţinut promovarea unei iniţiative legislative care să permită 

utilizarea unui cuantum de maximum 10% din finanţarea de bază pentru cheltuieli 

de investiţii în beneficiul comunităţilor academice. 

 

S-a stabilit de comun acord importanţa finanţării obiectivelor aferente reformei în 

învăţământul superior în cadrul PNRR, inclusiv finanţarea bibliotecilor şi centrelor 

de consiliere şi orientare în carieră, s-a agreat importanţa susţinerii 

internaţionalizării învăţământului superior românesc, precum şi promovarea unor 

măsuri integrate care să genereze alternative viabile pentru revenirea în România a 

tinerilor români care au absolvit în afara ţării, s-a agreat continuarea discuţiilor 

între asociaţiile studenţeşti şi Ministerul Educaţiei cu privire la solicitările de 

consolidare a reprezentativităţii studenţilor în procesul de luare a deciziilor, 

inclusiv în alegerea rectorilor universităţilor româneşti. 
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Totodată, s-a agreat nevoia de identificare şi de susţinere a unor măsuri în vederea 

generalizării unor programe de internship pentru creşterea şanselor de angajare a 

absolvenţilor de învăţământ superior, precum şi importanţa susţinerii accesului la 

rezidenţiat pentru absolvenţii de învăţământ superior medical. 

 

Potrivit Ministerului Educaţiei, o nouă întâlnire de lucru cu premierul va avea loc 

în data de 10 martie, dată la care se va constitui un grup de lucru format din 

reprezentanţi ai guvernului şi ai federaţiilor sindicale reprezentative, urmând a se 

stabili şi calendarul de soluţionare a principalelor probleme din sistemul de 

educaţie.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Hunedoara: Peste 100 de mineri de la exploatarea Livezeni au refuzat să 

iasă din subteran 

Peste 100 de mineri din schimburile 1 şi 2 de la exploatarea de cărbune Livezeni, 

din Valea Jiului, au refuzat să iasă din subteran, miercuri după-amiază, la finalul 

programului de lucru, ei fiind nemulţumiţi de faptul că salariile vor fi plătite cu 

întârziere. 

 

Potrivit administratorului special al Complexului Energetic Hunedoara, Cristian 

Roşu, minerii nu vor să accepte ca salariile să fie achitate până pe 26 februarie, aşa 

cum s-a convenit miercuri dimineaţă la finalul unui alt protest spontan. 

 

Salariile minerilor din Valea Jiului ar fi trebuit achitate în data de 15 a lunii, însă 

acestea au fost întârziate din cauză că societatea a rămas fără jumătate din 

fondurile necesare pentru plata acestora. 

 

De la 1 ianuarie, veniturile CEH s-au redus cu 7 milioane de lei, deoarece 

complexul nu mai beneficiază de sumele de bani provenite din asigurarea 

serviciilor de sistem şi de ajutorul de stat pentru Mina Lonea. 
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"Am pierdut serviciile de sistem de la data de 31 decembrie. Ele asigurau o bună 

parte din fondurile pe care le primeam, circa 5 milioane de lei pe lună, în condiţiile 

în care fondul de salarii este de 12 milioane de lei. Ajutorul pentru închiderea 

Minei Lonea era 2 milioane lei. Am pierdut, dintr-odată, 7 milioane de lei, din 12 

milioane de lei", a declarat Roşu. 

 

CEH este format din minele de cărbune Lonea, Lupeni, Livezeni şi Vulcan, alături 

de termocentralele Paroşeni şi Mintia, numărând circa 4.000 de angajaţi.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Sindicaliștii din sănătate acuză Guvernul că MINTE: 'Maximum 60% din 

personalul sanitar a fost vaccinat, nu 90%' 

Procentul angajaţilor din sistemul sanitar care au fost vaccinaţi până în prezent este 

de 55-60%, şi nu de 90%, a declarat, miercuri, pentru AGERPRES, co-preşedintele 

Federaţiei "Solidaritatea Sanitară" din România, Radu Vasile, înainte de începerea 

acţiunii de protest organizată de sindicat în faţa sediului Guvernului. 

"Haideţi să acceptăm că or fi maximum 55-60%. Mai mulţi nu sunt vaccinaţi în 

sistemul de sănătate. La întâlnirea cu ministrul am cerut ca centrele de vaccinare 

din spitale să rămână funcţionale. Ele se desfiinţează, se închid. Adică s-a făcut 

prima doză la cine s-a înscris. Nu se mai vaccinează cu prima doză, se face rapelul, 

la cei care şi-au făcut prima doză. Acum sunt mulţi angajaţi care n-au putut să 

meargă la vaccinare. Adică erau după covid, după covid ai nevoie de o perioadă de 

câteva luni, au ieşit din perioadă, acum ar vrea să se vaccineze. Răspunsul a fost 

da, vă puteţi vaccina, vă înscrieţi pe platformă. Am un coleg care s-a înscris pe 

platformă şi a fost programat în aprilie. Adică nici personalul medical nu va putea 

beneficia de maximumul posibil de vaccinaţi. N-am înţeles motivul închiderii 

centrelor de vaccinare din spitale. Nu au costuri, personalul care efectuează 

vaccinările e personalul spitalului. (...) E anormal că nu putem să-i vaccinăm în 

continuare pe cei din sistem care îşi doresc, pentru că centrele de vaccinare nu vor 

mai funcţiona, îşi închid activitatea după rapel. Cei vaccinaţi în prima fază închid 

rapelul şi cu asta gata.  
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S-a greşit modul de propagandă făcută vizavi de vaccinarea pentru personalul din 

spitale. Nu sunt 80-90% vaccinaţi. Hai să zic 55-60%, dacă sunt atâţia. Punctual, 

da, poţi spune că există un spital cu 80-85% vaccinaţi. Dar când vorbim de plan 

naţional, nu e real procentul de 90%", a afirmat Radu Vasile. 

Pe de altă parte, liderul Federaţiei "Solidaritatea Sanitară" a criticat alocarea pentru 

anul curent a unui buget mai mic pentru Ministerul Sănătăţii decât bugetul alocat 

anul trecut. 

"Anul acesta avem un buget mult mai mic la Sănătate, şi atunci stăm şi ne 

întrebăm: dacă anul trecut am avut probleme cu echipamentele, cu materialele 

sanitare şi aşa mai departe, cu un buget mai mic anul acesta cum o să fim într-o 

situaţie mai bună? Sigur că bugetul ne nemulţumeşte. E aberant, în an de 

pandemie, care continuă - sunt păreri şi studii făcute că anul acesta s-ar putea să 

vină anul trei - să reducem, deci nu să-l mărim, ci să reducem bugetul Ministerului 

Sănătăţii faţă de anul trecut, când ştim cu ce ne-am confruntat. Anul trecut am avut 

noroc cu Primăriile şi cu Consiliile Judeţene care au ajutat spitalele. Anul acesta şi 

la ei a început să bată vântul, şi încasările lor au devenit tot mai mici, din cauza 

firmelor private care nu funcţionează... Şi atunci stăm şi ne întrebăm: revendicările 

noastre de anul trecut nu s-au rezolvat, iar anul acesta, cu un buget mai mic, să 

sperăm că se rezolvă?", a menţionat Radu Vasile. 

Liderul organizaţiei sindicale a subliniat că ultimele măsuri de austeritate pregătite 

de Guvern îi fac pe tot mai mulţi angajaţi, personal auxiliar din sistemul de 

sănătate, să renunţe la locul de muncă. 

"Anul trecut, în întâlnirile avute cu prim-ministrul, cu ministrul Sănătăţii, 

promisiunile au fost cu totul altele. A fost promisiunea făcută de prim-ministru 

vizavi de creşterea salarială a personalului auxiliar - infirmieri, brancardieri, 

îngrijitori. Noi am argumentat că aceştia au cele mai mici salarii, care depăşesc 

puţin salariul minim pe economie, şi aceşti oameni fac munca grea, necalificată, 

din spitale. Promisiunea dânsului a fost că le măresc salarizarea anul acesta pentru 

valoarea anului 2022. Apoi am înţeles că nu se poate, dar nu se poate nimic, nici pe 

2021? Nu se poate nici din iunie? Oamenii se simt efectiv daţi deoparte. Zic că nu 

se simt eroi, că numai ei ştiu cât trag.  
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Dar de acolo până la a ni se explica că totul îngheaţă? S-au tăiat voucherele de 

vacanţă, norma de hrană e în discuţie să se taie, deci ne trezim cu veniturile 

diminuate, în an de pandemie, când e nevoie de aceşti oameni ca de aer. În războiul 

actual care se duce, sănătatea e linia întâi. Şi nemulţumirea devine din ce în ce mai 

mare. Oamenii îşi dau demisia, sau unii nici nu şi-o mai dau, pur şi simplu oamenii 

nu mai vin la serviciu. Avem oameni care anunţă că de mâine nu mai vin la 

serviciu. Dar fără ei, fără îngrijitoare, infirmieri, brancardieri, sistemul nu 

funcţionează, n-are cine te spăla la fund, n-ar cine spăla pe jos, n-are cine te căra. 

Dar munca lor nu se vede la televizor. Şi se simt efectiv abandonaţi", a precizat 

Radu Vasile. 

Preşedintele Federaţiei "Solidaritatea Sanitară" a criticat Guvernul pentru lipsa 

dialogului social. 

"Dialogul social e aproape închis. Am avut o întâlnire acum două săptămâni cu 

ministrul Sănătăţii, cu promisiuni că se deblochează, că vor găsi soluţii. Soluţii nu 

s-au găsit, nu se face dialog, nu avem ce le transmite oamenilor. Ce să le 

transmitem? Continuaţi la fel, 12 ore în costum? Cerem de un an de zile o reducere 

de program în costumul acela de cosmonaut. E horror să stai 12 ore în el", a 

subliniat Radu Vasile. 

Sindicalişti aparţinând Federaţiei "Solidaritatea Sanitară" din România au 

participat, miercuri, la manifestaţia intitulată "Protestul împotriva meschinăriei şi 

ingratitudinii guvernanţilor", în faţa sediului PNL din Bucureşti şi ulterior în faţa 

sediului Guvernului. 

Printre revendicările organizaţiei sindicale se numără: creşterea alocării bugetare 

pentru sănătate; respectarea drepturilor câştigate, în contextul în care "intenţia 

Guvernului de a reduce veniturile salariale prin eliminarea indemnizaţiei de hrană, 

reducerea unor sporuri şi eliminarea voucherelor de vacanţă arată că actuala putere 

se dovedeşte total indiferentă faţă de eforturile şi sacrificiile lucrătorilor din 

sănătate", potrivit organizaţiei sindicale. 
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Alte revendicări au în vedere adoptarea tuturor măsurilor necesare pentru protecţia 

sănătăţii şi securităţii salariaţilor din sănătate (echipamente, circuite, resurse 

materiale şi umane etc.), astfel încât să determine o reducere semnificativă a 

numărului de salariaţi nou infectaţi SARS-CoV-2 şi, mai ales, decedaţi din cauza 

COVID-19; respectarea dreptului legal la pensia de urmaş pentru copiii colegilor 

decedaţi la datorie; creşterea salariilor de bază pentru toate categoriile de lucrători 

începând cu 1 ianuarie 2021 la nivelul prevăzut de legea salarizării pentru anul 

2022; anularea reducerii salariilor de bază prevăzută de OUG nr. 226/2020; 

raportarea tuturor sporurilor lucrătorilor din sănătate la salariile de bază actuale şi 

acordarea tuturor sporurilor pentru condiţii de muncă la nivel maxim. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Sindicalist: Trenurile de marfă au ajuns să circule cu 17 kilometri pe oră, 

din lipsa investiţiilor 

Trenurile de marfă au ajuns să circule cu 17 kilometri pe oră, din lipsa investiţiilor. 

Foto: GettyImages 

În lipsa unei infrastructuri feroviare performante şi în lipsa investiţiilor în sistemul 

feroviar, trenurile de marfă au ajuns să circule şi cu viteza de 17 kilometri pe oră, 

spune preşedintele Federaţiei Naţionale Feroviare Mişcare Comercial Vagoane 

(FNFMCV), Grigore Mare, potrivit Agerpres. 

Două sindicate feroviare, FNFMCV şi Federaţia Naţională a Sindicatelor din 

Transporturi ELCATEL, au organizat pichetarea sediului Guvernului, în semn de 

protest faţă de lipsa de investiţii din sectorul feroviar. 

„Motivele (nemulţumirilor sindicaliştilor, n.r.) sunt mai vechi, sunt de vreo 30 de 

ani, dar astăzi s-a umplut paharul. Sunt 4 motive mai importante: lipsa investiţiilor 

în infrastructura feroviară, lipsa investiţiilor infrasîn material rulant, falimentarea 

CFR Marfă şi amânarea aplicării statutului personalului feroviar. Cu toţii ne dorim 

să avem o infrastructură feroviară performantă, să ne deplasăm dintr-un punct în 

altul în cel mai scurt timp, nu cu viteza melcului de 30-40 kilometri pe oră şi chiar 

17 kilometri la marfă. Asta înseamnă că de la Bucureşti la Cluj mergi în 11-12 

ore”, a spus Grigore Mare. 

https://www.agerpres.ro/social/2021/02/17/din-lipsa-investitiilor-trenurile-de-marfa-merg-si-cu-17-kilometri-pe-ora-sindicalist--663295?fbclid=IwAR2CRCfth4U0venTJqxNWv6L4T0q2RGWb331gCM_rt-5RrhEtjkg3MJxcRM
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Liderul de sindicat a solicitat Guvernului să aloce sectorului feroviar bani de 

investiţii. 

„Astăzi acţiunea a avut loc la Guvern şi în alte 7 locaţii din ţară - Prefecturile 

Craiova, Cluj, Braşov, Timişoara, Iaşi, Galaţi, Constanţa, deci în toate cele 8 

Regionale ale căii ferate din ţară au fost pichetări. Noi am transmis un semnal de 

alarmă, pentru ca cei care ne conduc să se îndrepte spre sectorul feroviar, pentru că 

în ultimii 30 de ani de zile prea puţini s-au uitat spre sectorul feroviar, acesta fiind 

un instrument foarte important în dezvoltarea naţiunii. Trebuie să avem şi un 

transport bine pus la punct”, a spus el. 

„De la Guvern aşteptăm să ne dea banii, că fără bani nu putem face investiţii. Anul 

trecut a fost promulgată legea statutului personalului feroviar şi anul acesta trebuia 

să intre în vigoare, cu data de 7 martie, iar acest Guvern s-a hotărât să-i amâne 

aplicarea până anul viitor”, a adăugat Grigore Mare. 

Liderul de sindicat a atras atenţia şi asupra situaţiei dificile a personalului din 

sectorul feroviar. 

„Ceferiştii au salarii derizorii, foarte mici, au probleme de sănătate, ei nu pot lucra 

până la 65 de ani, eu nu mă simt confortabil ştiind că la pupitru se află un angajat 

care are probleme de sănătate şi cu o vârstă înaintată. În sistemul feroviar 

personalul e foarte îmbătrânit, el trebuie întinerit, avem o lipsă acută de personal 

calificat, acel personal nu se califică de azi pe mâine, are nevoie de timp şi de 

aceea trebuie să fim foarte atenţi la schimbul de generaţii”, a mai spus el. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Parlamentul a adoptat eliminarea pensiilor speciale ale deputaților și 

senatorilor / Pensiile aflate în plată se suspendă 

Plenul reunit al Parlamentului a votat, miercuri proiectul de lege al PSD privind 

eliminarea pensiilor speciale pentru deputați și senatori, după ce comisia de statut a 

respins cele două inițiative legislative ale PNL și USR. Cu 357 de voturi pentru și 

niciun vot împotrivă, proiectul PSD a fost adoptat. 
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UPDATE 16.54 Proiectul PSD a fost adoptat cu 357 de voturi pentru și niciun vot 

împotrivă. UDMR s-a abținut de la vot. 

Statul român plătește aproximativ 37 de milioane lei pentru pensiile speciale a 870 

foști parlamentari. Amendamentul USR-PLUS care prevede tăierea pensiilor 

speciale aflate în plată poate fi contestat la CCR pentru că legea fundamentală, 

Constituția prevede că „legea dispune numai pentru viitor, cu excepția legii 

penale sau contravenționale mai favorabile”. 

În schimb Coaliția se bazează pe o decizie nr. 458 din 2 decembrie 2003, dată de 

Curtea Constituțională și publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 

24 din 13 ianuarie 2004, care a statuat că "o lege nu este retroactivă atunci 

când modifică pentru viitor o stare de drept născută anterior şi nici atunci 

când suprimă producerea în viitor a efectelor unei situaţii juridice constituite 

sub imperiul legii vechi, pentru că în aceste cazuri legea nouă nu face altceva 

decât să refuze supravieţuirea legii vechi şi să reglementeze modul de acţiune 

în timpul următor intrării ei în vigoare, adică în domeniul ei propriu de 

aplicare". 

UPDATE 16:47 Alfred Simonis, PSD: 

 Amendamentele astea care ar putea fi neconstituționale au fost depuse de 

USR PLUS. Mă bucur să anunț că inițiativa PSD este cea care va fi supusă 

pentru aprobare. E un moment important pentru România, pentru această 

generație. 

UPDATE 16.41 Diana Șoșoacă: 

 Nu mi-am imaginat că există cineva care să țipe mai mult decât mine dar se 

pare că domnul Orban, poate 

 Constat că nu știți Constituția pentru că dacă ați cunoaște-o ați știi că o lege 

nu se poate aplica retroactiv așa cum se propune astăzi 

 Câtă demagogie ieftină. De ce mințiți poporul român? Legea dispune doar 

pentru viitor. Ceea ce votați acum se va aplica la următoarea legislatură. 

Restul pensiilor rămân valabile 
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UPDATE 16.36 Marcel Ciolacu, PSD: 

 Era normal ca orice politician să reacționăm în acest fel, să nu mai avem 

indemnizații speciale atâta timp cât filosofia acestei coaliții este de recesiune 

 Nu am înțeles de ce nu ați făcut asta dvs anul trecut, erați premier, aveați o 

majoritate 

 N-am înțeles, dle Barna, de ce până acum cu dl premier Cîțu nu ați dat o 

ordonanță de urgență să faceți dreptatea până la capăt 

 Am ajuns în această situație pentru că voi ați înghețat pensiile 

 Singurele indemnizaţii speciale pe care nu puteţi să le schimbaţi erau cele 

ale parlamentarilor. Cine l-a ţinut un an de zile pe domnul Orban să daţi 

această OUG, să faceţi dreptatea până la capăt? Vă rugăm frumos, astăzi 

cred că toţi parlamentarii vom vota să renunţăm la aceste pensii speciale şi 

vă invită pe voi din coaliţia pierzătorilor să mergeţi până la capăt şi să daţi o 

ordonanţă de urgenţă”. 

UPDATE 16.29 Ludovic Orban, PNL: 

 Suntem astăzi într-un moment în care Parlamentul are ocazia să arate că cine 

împarte nu-și face parte și că legile trebuie făcute pentru cetățeni și că 

nimeni nu trebuie să aibă privilegii, chiar dacă este la decizie 

 După 2014, au început să curgă pensiile speciale. A culminat cu nesimțirea 

ca parlamentarii să-și voteze pensii speciale. Acesta este adevărul istoric 

 Singurul partid politic care a votat în 2015 împotriva pensiilor speciale 

pentru parlamentari a fost PNL 

UPDATE 16.26 Dan Barna, USR: 

 Acum 150, Petriceicu Hasdeu a spus ”răzbunarea cea mai dulce e atunci 

când dușmanul tău recunoaște că tu ești bun și el e rău. Și azi, Marcel 

Ciolacu a recunoscut. 

 În campanie cea mai frecventă întrebare era de ce parlamentarii primesc 

pensii speciale? ce puteam să le spunem oamenilor? 
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 Azi reparăm puțin dintr-o reparație uriașă în domeniul pensiilor în România. 

Piramida demografică se va răsturna în România, nu vor mai fi bani pentru 

pensiile speciale 

 Ați înțeles că pensiile speciale trebuie eliminate. Ne mai spălăm un pic 

obrazul față de această țară 

UPDATE 16.25 George Simion, AUR: 

 Noi am făcut promisiunea în campania electorală că vom susține eliminarea 

pensiilor speciale pentru parlamentari prin urmare suntem consecvenți. 

UPDATE 16. 20 Lorand Turos, UDMR: 

 Demagogia şi populismul au atins cote maxime. Eliminarea pensiilor 

speciale ale deputaţilor şi senatorilor nu este altceva decât praf în ochi pentru 

electorat. UDMR susţine în continuare că este nevoie de eliminarea tuturor 

pensiilor speciale pentru toate categoriile UDMR solicită abrogarea tuturor 

pensiilor speciale. Nu putem sprijini decât un sistem de pensii pe bază de 

contribuţie, dar acest lucru trebuie să fie valabil în mod egal pentru toţi. 

Pensia specială a membrilor parlamentului este de 1,38% din totalul 

pensiilor speciale şi 74,09% din aceasta este pensia specială a judecătorilor 

şi procurorilor. Astfel se ajunge la pensia lunară de 70 de mii de lei. În multe 

dintre aceste cazuri pensiile speciale se pot cumula cu salariul, uneori primit 

chiar de la stat. UDMR nu poate sprijini acest sistem nedrept. În mod 

consecvent, la fel ca în mandatul trecut, solicităm eliminarea tuturor 

pensiilor speciale pentru toate categoriile, nu doar 1,38 la sută din totalul 

pensiilor speciale 

UPDATE 16.04 Ședința comună a Camerei Deputaților și Senatului s-a reluat. 

Începe dezbaterea proiectului de lege privind eliminarea pensiilor speciale ale 

parlamentarilor. Deputatul PSD, Nicușor Halici citește raportul comisei de 

specialitate. 

UPDATE 15.33 Comisia de statut a respins proiectele de lege inițiate de PNL și 

USR privind eliminarea pensiilor speciale ale parlamentarilor si a dat raport 

favorabil proiectului PSD. Astfel în plen, intră la dezbatere proiectul depus de PSD 

în urmă cu două săptămâni. 
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Prevederi din celelalte inițiative de eliminare a pensiilor parlamentarilor, depuse de 

USR PLUS și PNL, au fost preluate ca amendamente la proiectul PSD. Unul 

dintre amendamentele preluate de la USR prevede că se elimină și pensiile 

speciale ale parlamentarilor aflate în vigoare. 

Dacă proiectul de lege se votează în plen cu amendamentul care prevede 

tăierea pensiilor speciale în vigoare, legea are mari șanse să fie declarată 

neconstituțională de către judecătorii CCR. 

Astfel, demersul eliminării pensiilor speciale ale parlamentarilor riscă să fie blocat 

la Curtea Constituțională așa cum s-a întâmplat în 2020 când toate partidele 

parlamentare au votat în consens un proiect de lege care elimina toate pensiile 

speciale și care a fost respins de CCR. 

UPDATE 14.32 Deputații și senatorii au validat miercuri, în ședința de plen reunit, 

componența mai multor comisii de specialitate, printre acestea numărându-se și 

comisia de statut care va discuta, în paralel cu plenul, eliminarea pensiilor speciale 

pentru parlamentari. 

Președintele Camerei Deputaților, Ludovic Orban a propus suplimentare a ordinii 

de zi de miercuri astfel încât să se voteze proiectele de eliminare a pensiilor 

speciale ale parlamentarilor. 

Decizia a fost luată cu 367 de voturi pentru şi 30 de abţineri. 

Birourile Permanente ale Camerei Deputaților și Senatului au decis, în urmă cu o zi 

să introducă pe ordinea de zi a ședinței comune a Parlamentului dezbaterea privind 

eliminarea pensiilor speciale ale parlamentarilor. În prezent există trei proiecte de 

lege care propun tăierea pensiilor speciale pentru senatori și deputați. 

Deputații și senatorii s-au reunit în ședință de plen comun pentru validarea unor 

comisii de specialitate. Comisia de statut este una dintre comisiile care trebuie 

înființată miercuri. Tot comisia de statut este cea care trebuie să dea un raport la 

proiectul de lege privind eliminarea pensiilor speciale ale parlamentarilor. 

În Parlament sunt trei proiecte de lege care elimină pensiile speciale și care se află 

în diverse stadii de procedură având ca inițiatori parlamentari de la PNL, USR-

PLUS și PSD. 
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La nivelul Coaliției s-a decis să se dezbată proiectul depus de USR-PLUS iar după 

ce comisia de statut este înființată, să înceapă lucrările și să dea un raport. La 

nivelul conducerii Parlamentului s-a decis ca lucrările comisei de statut să se 

desfășoare cu plenul comun astfel încât, eliminarea pensiilor speciale să intre în 

ședința de plen de miercuri. 

Există însă șanse ca adoptarea unui raport în acest sens să se amâne pe săptămâna 

viitoare din cauza procedurilor legislative. 

În prezent bugetul alocat de către Senat pentru pensiile speciale ale foștilor 

parlamentari este de 18,2 milioane de lei în 2021 iar la Camera Deputaților efortul 

anual este de aproximativ 37 milioane de lei. Totodată, aproximativ 825 de foști 

parlamentari primesc pensie specială. 

 

De precizat este că dacă Parlamentul elimină pensiile speciale pentru senatori și 

deputați legea se va aplica pe viitor. 

Liderul USR Dan Barna a anunțat în urmă cu o zi că s-a decis în Coaliție ca la 

prima ședință de plen reunit, programată miercuri, să fie inclusă pe ordinea de zi 

inițiativa de eliminare a pensiilor speciale ale parlamentarilor. „Miercuri când va fi 

o ședință de plen reunit să avem pe ordinea de zi și să votăm eliminarea pensiilor 

speciale ale parlamentarilor. Un prim pas pe care îl vom duce la îndeplinire”, a 

declarat liderul USR PLUS. 

Tema eliminării pensiilor speciale este una care a fost speculată în 2020, an 

electoral de toate formațiunile politice. În Parlament însă PSD, PNL, UDMR și 

PMP au adoptat anul trecut un proiect de lege controversat care elimina pensiile 

speciale pentru mai multe categorii profesionale. Proiectul a fost respins de Curtea 

Constituțională. 

În luna mai 2020, liberalii au revenit cu un nou proiect de lege, de această dată 

propuneau eliminarea pensiilor speciale ale deputaților și senatorilor. 

 

USR și PSD au depus la rîndul lor alte două proiecte legislative cu același scop. 
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Aglomerație mare de proiecte de lege depuse în Parlament pe tema pensiilor 

speciale. Liberalii propun eliminarea pensiilor speciale ale parlamentarilor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 PSD a contestat la CCR legea privind desființarea Institutului Revoluției 

Române. Când va fi discutată sesizarea 

Curtea Constituţională a României urmează să discute pe 24 martie o sesizare 

asupra Legii pentru aprobarea OUG 91/2019 privind desfiinţarea Institutului 

Revoluţiei Române din Decembrie 1989, transmisă de Grupul senatorial al PSD, au 

precizat, pentru Agerpres, oficiali ai CCR. 

 

Proiectul, iniţiat de Guvern, a fost adoptat, luni, de Senat, cu 84 de voturi "pentru" 

şi 54 "împotrivă". Comisia juridică din Senat a dat raport de admitere. 

 

Proiectul pentru aprobarea OUG nr. 91/2019 privind desfiinţarea IRRD 1989, 

precum şi pentru abrogarea legii de înfiinţare a institutului a revenit în dezbatere la 

Senat după ce forma trimisă la promulgare cu titlul "Lege pentru respingerea 

Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 91/2019 privind desfiinţarea IRRD 1989" a 

făcut obiectul unei sesizări de neconstituţionalitate, formulată de Executiv, cu 

obiecţii respinse de CCR, dar şi al unei cereri de reexaminare din partea 

preşedintelui Klaus Iohannis. 

 

În cadrul dezbaterilor de luni din plenul Senatului, liderul grupului PSD, Lucian 

Romaşcanu, a admis că legea privind înfiinţarea acestui institut ar trebui corectată, 

reformată, dacă "pare depăşită", însă a menţionat că nu vede raţiunea desfiinţării 

lui, fiind singurul dedicat cercetării a ceea ce s-a întâmplat în Decembrie 1989. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 PSD va depune motiune impotriva ministrului Nasui, dupa problemele cu 

alocarea ajutoarelor pentru IMM-uri. Ciolacu: "Ma mir ca nu a descins 

DNA" 

Marcel Ciolacu anunta ca PSD va depune motiune impotriva ministrului 

Economiei, Claudiu Nasui, acuzandu-l pe acesta ca "a avut cont de administrator si 

a putut sa intervina" in procedura de alocare a ajutoarelor financiare din fonduri 

europene pentru intreprinderile mici si mijlocii. 

 

"Domnu Nasui... au depus 27.000 de IMM-uri, 27.000 de companii romanesti au 

trimis dosare, hartii, le-au cerut zeci de hartii. A venit un ministru - e un om de bun 

simt, dar functia l-a doborat - plus ca exista suspiciuni clare de masluire. Prima 

oara le-au spus oamenilor: dom-le primii care acceseaza vor fi primii serviti o 

regula clara, corecta. Au stat oamenii cu calculatoarele in mana, ca sa acceseze 

primii, au fost serviti ultimii, in ultimele 48 de ore, dupa ce domnul Nasui a avut 

cont de administrator si a putut sa intervina intr-o procedura de selectie pe bani 

europeni", a afirmat Marcel Ciolacu, miercuri seara, intr-o emisiune la Romania 

Tv. 

Ciolacu: Ma mir ca nu a descins DNA 

Intrebat daca are vreo suspiciune cu privire la faptul ca ministrul Economiei ar fi 

intervenit in alocarea fondurilor pentru micile companii, liderul PSD a raspuns: 

"Dar nu trebuie sa o am eu, eu o sa depun motiune simpla, eu vreau sa vad 

cum USR-ul nu va vota impotriva unui ministru pe care are suspiciune clara ca 

exista, a facut un caz de coruptie". 

 

Marcel Ciolacu a precizat ca "presupune" ca DNA si Oficiul de Lupta Anti-Frauda 

s-au autosesizat in acest caz. 

 

"Eu ma mir ca nu a descins DNA-ul intr-un astfel de caz, cand vorbim de bani 

europeni si de o suma atat de mare si de 27.000 de companii care au fost blocate sa 

aiba acces la acest program", a adaugat liderul social-democrat. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/marcel-ciolacu/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/politica/motiune/
https://ziare.com/economie/stiri-economice/nasui-despre-schemele-de-ajutor-financiar-pentru-imm-avem-un-bloca-1654380
https://ziare.com/economie/stiri-economice/nasui-despre-schemele-de-ajutor-financiar-pentru-imm-avem-un-bloca-1654380
https://ziare.com/usr/
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 Coaliția a trecut primul test în Parlament: moțiunea împotriva lui Vlad 

Voiculescu a fost respinsă / Rafila: Viitorul apropiat va demonstra că noi am 

avut dreptate 

Deputații au respins miercuri moțiunea simplă împotriva ministrului Sănătății, 

Vlad Voiculescu. 161 de deputați au votat împotriva moțiunii, în vreme ce pentru 

au fost 140. Social-democrații au cerut în plen ca votul electronic să fie unul secret, 

însă propunerea a picat la vot. 

 

UPDATE 13.06 Deputatul PSD Alexandru Rafila: 

 "Sunt convins că dacă votul era secret, multi dintre parlamentarii PNL și unii 

de la USR ar fi votat în favoarea moțiunii și probabil că Vlad Voiculescu era 

nevoit să își dea demisia 

 Viitorul apropiat va avea să demonstreze că noi am avut dreptate 

 Dacă moțiunile care sunt depuse oferă și soluții, cred că oamenii de bun simț 

ar trebui să le ia în considerare, iar actuala coaliție ar trebui să găsească cât 

mai repede un conducător la Ministerul Sănătății" 

Pe durata ședinței, mai mulți parlamentari PSD nu au purtat mască. Rafila: "Nu știu 

ce făcea fiecare dintre colegii mei, nu am monitorizat. E un lucru pe care trebuie să 

și-l asume fiecare, nu cred că are legătură cu apartenența politică". 

............ 

PSD a propus ca votul electronic să fie unul secret, însă deputații Coaliției au 

respins solicitarea. De precizat este că deputații Coaliției dețin majoritatea, mai 

exact 169 de voturi, în timp ce Opoziția PSD-AUR are împreună 133. 

Potrivit regulamentului, moţiunea simplă se aprobă cu votul majorităţii deputaţilor 

prezenţi. Procedural, o moţiune simplă împotriva unui ministru nu are efect juridic 

şi, chiar dacă este adoptată de Parlament, acesta nu este automat demis. 

Este prima moţiune simplă depusă de opoziţie în această legislatură. 
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Moţiunea simplă este intitulată "Incompetenţa şi lipsa de asumare ucid! Vlad 

Voiculescu, un pericol pentru sănătatea şi viaţa românilor", semnată de 109 social-

democraţi, a fost dezbătută de deputaţi în şedinţa de luni. Social democrații au 

venit la şedinţa de plen purtând pancarte negre prin care se solicita demisia lui 

Vlad Voiculescu. 

Înaintea citirii moțiunii, social-democrații au provocat un scandal în plenul 

Camerei, solicitând europarlamentarilor Dacian Cioloș și Dragoș Pîslaru părăsirea 

sălii de plen. Agitația a continuat la discursul ministrului Vlad Voiculescu cu 

huiduieli și fluierături. Dezbaterile au fost pline de acuzații dure și reproșuri între 

Opoziție și Putere. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Lefurile din ANCOM, ANRE si ASF, reglementate in viitoarea lege a 

salarizarii. Ministrul Muncii le considera "disproportionate" 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, anunta ca ministerul pe care il conduce 

intentioneaza sa introduca in viitoarea lege a salarizarii grile de salariu pentru mai 

multe institutii publice ai caror angajati au venituri lunare de mii de euro, precum 

ANCOM, ANRE sau ASF. 

 

Ministrul Muncii afirma ca intentioneaza ca in viitoarea lege care va reglementa 

salariile din sistemul bugetar sa introduca grile de salarizare in institutii ai caror 

angajati au salarii foarte mari, cum ar fi Autoritatea Nationala pentru Administrare 

si Reglementare in Comunicatii (ANCOM), Autoritatea de Supraveghere 

Financiara (ASF) sau Autoritatea Nationala de Reglementare in domeniul Energiei 

(ANRE). 

 

"In paralel cu grila de salarizare din administratia publica, mai luam in calcul 

introducerea unei grile si in anumite institutii cu rol de reglementare, cum ar fi 

ANCOM-ul, cum ar fi ANE-ul, cum ar fi ASF-ul, pentru ca acelea sunt institutii 

publice unde toti angajatii practic sunt remunerati din bani publici, insa aceste 

salarii sunt disproportionate cu ceea ce exista in sistemul bugetar", a declarat 

Raluca Turcan, miercuri seara, la Antena 3. 

https://ziare.com/raluca-turcan/
https://ziare.com/anre/
https://ziare.com/economie/stiri-economice/ce-salarii-au-angajatii-de-la-stat-1656682
https://ziare.com/economie/stiri-economice/ce-salarii-au-angajatii-de-la-stat-1656682
https://ziare.com/renate-weber/avocatul-poporului/spor-de-praf-de-2-500-de-lei-lunar-la-avocatul-poporului-1662555
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Turcan a precizat ca spera ca legea sa fie finalizata "in urmatoarele doua luni, 

maxim", dupa care sa fie discutata cu alte ministere, iar proiectul sa fie trimis la 

Parlament si intreaga procedura ar putea fi finalizata in aproximativ un an. 

 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, afirma ca un magistrat care castiga un salariu de 

29.000 de lei beneficiaza de un spor de risc si suprasolicitare neuropsihica de 5.660 

de lei, valori duble fata de cat castiga un medic. Turcan anunta ca acest spor, ca si 

altele, va fi "evaluat" in viitoarea lege a salarizarii. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Proiecte de peste 200 de milioane de lei, finantate de Ministerul Dezvoltarii. 

O parte din ele vizeaza dezvoltarea oraselor 

Proiecte de peste 200 de milioane de lei au fost finantate de Ministerul Dezvoltarii 

prin Programul Operational Regional (POR) 2014-2020. Dintre acestea, opt 

vizeaza modernizarea serviciilor socio-educationale si a spatiilor publice urbane. 

 

Este vorba despre 39 de contracte de finantare, semnate de ministrul dezvoltarii, 

lucrarilor publice si administratiei Cseke Attila, in valoare totala de 

200.964.583,80 lei, prin Programul Operational Regional (POR) 2014-2020, 

coordonat de minister. 

 

Unde au disparut marile proiecte de investitii din programul de guvernare PSD: 

2021 vs 2016 

 

Opt dintre aceste proiecte vizeaza modernizarea serviciilor socio-educationale si a 

spatiilor publice urbane din urmatoarele localitati: 

 

- comuna Caraula (jud. Dolj) va beneficia de 9.011.799,71 lei pentru extinderea, 

modernizarea si consolidarea scolii din localitate; 

 

 

https://ziare.com/social/stiri-sociale/turcan-anunta-reevaluarea-sporului-de-risc-si-suprasolicitare-neuropsihica-luati-de-magistrati-si-medici-1662872
https://ziare.com/politica/stiri-politice/ce-spune-ministrul-dezvoltarii-despre-numirea-prefectilor-1656092
https://ziare.com/economie/stiri-economice/programul-de-guvernare-psd-2021-2024-1640001
https://ziare.com/economie/stiri-economice/programul-de-guvernare-psd-2021-2024-1640001
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- judetul Dambovita, pentru reabilitarea, refunctionalizarea si asigurarea dotarii 

necesare pentru sporirea gradului de confort institutional al persoanelor cu 

dizabilitati la Scoala Gimnaziala Speciala Targoviste, va beneficia de 7.254.320,44 

lei; 

 

- orasul Babadag (jud. Tulcea) va beneficia de 23.758.147,30 lei pentru serviciu 

integrat de transport public urban in contextul dezvoltarii durabile a orasului; 

 

Primul mare proiect al ministrului Ghinea: Finantare de 830 de milioane de euro pe 

4 pachete antisaracie 

 

- municipiul Dorohoi (jud. Botosani), pentru construirea Gradinitei nr. 3, va 

beneficia de suma de 3.495.319,90 lei; 

 

- orasul Valenii de Munte (jud. Prahova) va beneficia de 22.752.733,24 lei pentru 

imbunatatirea serviciilor sociale, educationale, culturale si recreative, precum si 

pentru modernizarea spatiilor publice urbane; 

 

- municipiul Bacau, pentru realizarea unui coridor pentru deplasari nemotorizate 

pentru agrement, va beneficia de 4.405.092,55 lei, iar pentru reamenajarea Strazii 

Prieteniei din cartierul Miorita va beneficia de 9.548.281,06 lei; 

 

- municipiul Constanta va beneficia de 26.443.554,43 lei pentru reamenajarea 

integrata a zonei pietonale din centrul istoric. 

 

De asemenea, 31 de intreprinderi mici si mijlocii vor beneficia de fonduri europene 

pentru extinderea capacitatilor avansate de productie, diversificarea activitatii, 

dezvoltarea serviciilor si achizitia de aparate si echipamente performante. 

Ministrul Dezvoltarii: PNDL nu mai e la pixul unui politician 

Cseke Attila, ministrul Dezvoltarii, Lucrarilor Publice si Administratiei, a declarat, 

joi 10 februarie, ca Programul National de Dezvoltare Locala (PNDL) "nu mai e la 

pixul unui politician". 

 

https://ziare.com/fonduri/fonduri-ue/primul-mare-proiect-al-ministrului-ghinea-finantare-de-830-de-milioane-de-euro-pe-4-pachete-antisaracie-1419895
https://ziare.com/fonduri/fonduri-ue/primul-mare-proiect-al-ministrului-ghinea-finantare-de-830-de-milioane-de-euro-pe-4-pachete-antisaracie-1419895
https://ziare.com/stiri/contracte/ministrul-dezvoltarii-pndl-nu-mai-e-la-pixul-unui-politician-avem-mii-de-contracte-de-finantare-pe-obiective-de-investitii-1661610
https://ziare.com/stiri/contracte/ministrul-dezvoltarii-pndl-nu-mai-e-la-pixul-unui-politician-avem-mii-de-contracte-de-finantare-pe-obiective-de-investitii-1661610
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Acesta a precizat ca, la acest moment, sunt mii de contracte de finantare pentru 

obiective de investitii. 

 

"PNDL-ul, la acest moment, nu mai e la pixul unui politician, indiferent ca e 

subsemnatul sau e altcineva in aceasta functie, pentru ca analiza, evaluarile si 

incheierea contractelor reprezinta o faza care a fost acum trei ani de zile. Astazi 

avem mii de contracte de finantare pe obiective de investitii (...). In aceasta 

perioada sau in urmatoarea perioada nu exista posibilitatea de a depune proiecte si 

de a mai incheia contracte", a spus Cseke Attila la Digi 24. 

 

Ministrul a adaugat ca vor exista controale si, daca vor fi gasite nereguli, se vor lua 

masuri. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Unul dintre cele mai asteptate proiecte de infrastructura din Romania va fi 

construit in urmatorii 2 ani. "Este amanat de 31 de ani" 

Proiectul pasajului rutier de la Drajna FOTO Facebook/ Catalin Drula 

Ministrul Transporturilor a anuntat semnarea contractului de proiectare si executie 

pentru un pasaj peste calea ferata anuntat si amanat de zeci de ani. 

 

Ministrul Catalin Drula a anuntat ca miercuri, 17 februarie, a semnat contractul 

pentru realizarea pasajului rutier din localitatea Drajna Noua, judetul Calarasi. 

 

Pasajul este pe traseul DN3A Lehliu-Fetesti si va supratraversa magistrala de cale 

ferata Bucuresti-Constanta. 

 

"Astfel, vom scapa de cozile la trecerea la nivel cu calea ferata si timpii mari de 

asteptare pe relatia Slobozia - autostrada A2 - Calarasi. Proiectul are o lungime de 

2,7 kilometri pe traseul nou, dintre care pasajul propriu-zis are o lungime de 

aproximativ 300 de metri. 

 

https://ziare.com/afaceri/investitii/
https://ziare.com/catalin-drula/
https://ziare.com/social/capitala/
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Termenul contractual: 6 luni proiectare + 18 luni executie, dar avem promisiunea 

constructorului ca va face toate eforturile pentru a finaliza in avans fata de 

termen", a scris Catalin Drula pe Facebook. 

 

Trecerea la nivel de calea ferata se afla la cativa kilometri de Autostrada A2 pe 

traseul spre Galati-Braila. Din cauza traficului feroviar intens se formeaza cozi de 

kilometri pe sosea, iar soferii pierd uneori zeci de minute sau ore asteptand trecerea 

trenurilor. 

 

"Este un proiect amanat de 31 de ani", spune unul dintre comentatorii la postarea 

ministrului. Pasajul de la Drajna a fost discutat si promis de nenumarate ori in 

ultimii zeci de ani. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Klaus Iohannis: Sănătatea, crearea de locuri muncă, învățământul și zona 

de mediu - domenii prioritare în Planul Național de Redresare și Reziliență 

Sănătatea, crearea de locuri muncă, învățământul și zona de mediu vor fi domenii 

prioritare în Planul Național de Redresare și Reziliență, prin care România dispune 

de granturi europene și credite în condiții foarte avantajoase de 30 de miliarde de 

euro, a declarat miercuri președintele Klaus Iohannis. 

„Avem la dispoziție peste 30 – atenție – 30 de miliarde de euro, care pot fi folosiți 

pentru a pune la punct lucrurile la noi în țară, pentru a ieși cu bine din pandemie și 

din criza economică generată de pandemie. Sunt oportunități uriașe și vrem să le 

folosim”, a afirmat șeful statului, într-o declarație de presă. 

În ceea ce privește zona de sănătate, România are nevoie de „investiții importante 

în spitale noi, în spitalele existente, pentru a le moderniza, în sistemele din spitalele 

existente, pentru a le face mai sigure, mai sigure pentru pacienți. Gândiți-vă cât de 

important este să avem investiții în zona de Terapie Intensivă, în zona de 

alimentare cu oxigen, în zona de siguranță pentru pacienți și pentru personalul din 

spital”, a afirmat Iohannis. 

https://www.facebook.com/catalindrulausr/posts/2413302512148830
https://ziare.com/politica/guvern/guvernul-vrea-sa-dea-bonusuri-ca-sa-se-termine-mai-repede-lucrarile-de-infrastructura-primul-vizat-pasajul-de-la-drajna-1569198
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Iohannis a avut miercuri, la Cotroceni, două şedinţe cu premierul și cu membri ai 

Guvernului. La prima au participat, alături de Florin Cîţu, vicepremierul Dan 

Barna şi ministrul Sănătăţii, Vlad Voiculescu, iar la cea de a doua au luat parte 

miniștrii Muncii şi Economiei, Raluca Turcan și Claudiu Năsui. 

HotNews.ro a transmis VIDEO și LIVETEXT cele mai importante declarații ale 

președintelui Iohannis. 

 Am avut în ultimele zile o serie întreagă de discuții foarte importante și 

foarte bune cu premierul, cu miniștrii din Guvern, pentru a lămuri câteva 

chestiuni și pentru a găsi soluții, soluții pentru România, soluții pentru 

români. 

 Tema principală a fost cum pregătim cel mai bine, rapid, bine gândit, 

proiecte pentru Planul Național de Redresare și Reziliență, unde, știm cu 

toții, putem să obținem fonduri europene semnificative. Avem la dispoziție 

peste 30 – atenție – 30 de miliarde de euro, care pot fi folosiți pentru a pune 

la punct lucrurile la noi în țară, pentru a ieși cu bine din pandemie și din 

criza economică generată de pandemie. Sunt oportunități uriașe și vrem să le 

folosim. Vrem să folosim acești bani pe mai multe paliere și vreau să 

menționez doar câteva care au fost tema discuțiilor din ultimele zile. 

 O primă chestiune, sănătatea – este, după părerea mea, nevoie de investiții 

semnificative în spitalele din România, în sistemul de sănătate publică din 

România. Dacă ne gândim doar la tragicele accidente care au avut loc în 

ultimele luni de zile, așa ceva nu are voie să se mai întâmple! Este nevoie de 

investiții importante în spitale noi, în spitalele existente, pentru a le 

moderniza, în sistemele din spitalele existente, pentru a le face mai sigure, 

mai sigure pentru pacienți. Gândiți-vă cât de important este să avem 

investiții în zona de Terapie Intensivă, în zona de alimentare cu oxigen, în 

zona de siguranță pentru pacienți și pentru personalul din spital. 

 Și fiindcă vorbim despre zona de sănătate, dați-mi voie să fac o remarcă și 

despre campania de vaccinare, care merge foarte bine. Suntem în continuare 

în topul european la toți parametrii și vom avea în zilele acestea deja 

persoana numărul 1.000.000 care va fi vaccinată.  
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Ritmul crește de la o săptămâna la alta și cu toții avem speranța ca până în 

vară să ieșim din pandemie, sigur, cu vaccinarea și cu respectarea 

restricțiilor până atunci. 

 O a doua zonă pe care am discutat-o și unde sunt foarte hotărât să găsim 

împreună soluțiile cele mai bune este zona locurilor de muncă. Foarte mulți 

români și-au pierdut deja locul de muncă, din cauza pandemiei sau a crizei 

economice generate de pandemie, și unii, din păcate, sunt și acum în pericol 

în continuare să-și piardă locul de muncă, deci, este vital pentru noi toți să 

dezvoltăm mecanisme prin care dezvoltăm locuri de muncă, încurajăm 

antreprenorii să creeze locuri de muncă pentru românii loviți de pandemie. 

 Un subiect care a mai fost menționat, l-am prezentat chiar eu acum câteva 

zile – trebuie să investim în școli. Sistemul românesc de învățământ are 

nevoie de foarte mulți bani. Dacă ne gândim doar la siguranța elevilor, este 

nevoie, deci, și aici de foarte multe investiții, pentru a nu avea incendii, 

pentru a nu avea accidente în școli, pentru a avea școli autorizate, pentru a 

avea elemente simple: să eliminăm încălzirea pe lemne, să eliminăm 

toaletele din spatele curților și așa mai departe. Pe de altă parte, avem nevoie 

de materiale didactice moderne, avem nevoie de școli noi, avem nevoie de 

școli verzi, școli care sunt exemple pentru alții cum putem să ne implicăm 

pentru mediu. 

 Și, în fine, o temă pe care am mai menționat-o și o să o mai repet. Avem 

nevoie de programe serioase, sustenabile pentru mediu, pentru un mediu 

sănătos. Chestiuni care se pot face fără complicații imense. De exemplu, 

programe de împădurire, care pot fi puse în operă practic începând deja din 

anul acesta. 

 Aceste teme ne preocupă și, până în aprilie, vom avea un Plan Național 

coerent, care va fi depus la Comisia Europeană și, imediat după ce se 

primesc toate aprobările necesare, vom începe implementarea – în spitale, în 

școli, în locuri de muncă și pentru mediu. Sunt doar câteva, vom avea în 

cadrul acestui Plan și multe alte zone, care sunt extrem de importante pentru 

români și, la momentul respectiv, voi relua aceste chestiuni. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Guvernul pregătește identificarea video la distanță la serviciile online: Nu 

vei mai fi obligat să te prezinți la ghișeu pentru a-ți face cont într-un sistem IT 

al statului 

Persoanele fizice sau reprezentanții firmelor vor putea fi identificați la distanță, 

prin mijloace video, prezentând cartea de identitate sau pașaportul, fără a mai fi 

nevoie să se deplaseze la ghișeele instituțiilor publice ori la furnizorii de servicii de 

încredere (firme care emit semnătura electronică) și plăți (băncile), atunci când vor 

dori să se înroleze ori să se identifice în sistemele IT care furnizează servicii 

online, potrivit unui proiect de Ordonanță de urgență (OUG) pus în dezbatere 

publică de Autoritatea pentru Digitalizarea României (ADR). 

 "Criza actuală fără precedent, în contextul efectelor pandemiei de COVID-

19 și a instituirii stării de alertă prin legea nr. 55/2020 (..) forțează 

instituțiile, companiile și cetățenii să își desfășoare activitatea prin mijloace 

electronice cât de mult se poate și, de aceea, cetățenii și instituțiile au nevoie 

de instrumente de încredere.", se menționează în Nota de fundamentare la 

proiectul de OUG privind identificarea persoanei la distanță folosind 

mijloace video, act pus în dezbatere publică pe 12 februarie 2021 de 

Autoritatea pentru Digitalizarea României (ADR). 

CITEȘTE INTEGRAL PROIECTUL DE OUG ȘI NOTA DE 

FUNDAMENTARE 

În descrierea situației actuale, se precizează că "la nivel european, regulile generale 

privind utilizarea serviciilor de încredere sunt reglementate de dispozițiile 

Regulamentului UE nr. 910/2014", că "statele membre dispun de libertatea de a 

utiliza sau de a introduce, în scopuri de identificare electronică, mijloace pentru 

accesarea serviciilor online" și că "în diverse țări din UE, există deja furnizori de 

astfel de metode de identificare prin mijloace video recunoscute și confirmate de 

organisme de evaluare a conformității din respectivele țări." 

 Schimbările preconizate: Simplificarea procesului de autentificare la 

serviciile online, pentru a nu mai fi nevoie de prezența fizică a 

persoanelor la ghișee 

https://www.adr.gov.ro/transparenta-decizionala/
https://www.adr.gov.ro/transparenta-decizionala/
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-02-16-24610819-0-proiect-oug-privind-identificarea-persoanei-distanta-utilizand-mijloace-video.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-02-16-24610818-0-proiect-oug-privind-identificarea-persoanei-distanta-utilizand-mijloace-video.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-02-16-24610818-0-proiect-oug-privind-identificarea-persoanei-distanta-utilizand-mijloace-video.pdf
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Sabin Sărmaș, fostul președinte al ADR, care în prezent este președinte al Comisiei 

IT&C din Camera Deputaților, a explicat pentru HotNews.ro de ce este important 

acest proiect: 

 "Regulamentul european 910/2014 lasă la latitudinea fiecărei țări 

reglementarea modului în care se face identificarea la distanță. În România 

nu este reglementat acest proces și este mare nevoie de acest lucru. 

 Atât instituțiile publice cât și cele private au nevoie de metode de 

identificare la distanță. 

 Spre exemplu, o primărie dorește să facă o platformă prin care să ofere 

servicii publice online (ex. autorizații de construire). Pentru a fi siguri 

asupra identității persoanei care solicita astfel de servicii, trebuie creat un 

cont fie în prezența fizică a utilizatorului la ghișeu, așa cum se întâmplă la 

ANAF, fie prin identificare la distanță așa cum prevede legea propusă. 

 Alt exemplu este cel al furnizorilor de semnătură electronică, care nu ar 

mai trebui să aibă cozi la propriile ghișee, putând utiliza acest tip de 

identificare la distanță. Exemplele pot continua cu bănci sau orice alte 

instituții publice. 

 Modul în care se realizează această identificare va fi stabilit atât în lege cât 

și în alte norme tehnice de aplicare sau standarde de auditare a 

platformelor, dar în general este nevoie de o interacțiune online, pe un 

canal audio-video, a unor elemente suplimentare ce țin de identitatea unei 

persoane, precum și verificarea unor informații în bazele de date ale 

autorităților.", a declarat pentru HotNews.ro Sabin Sărmaș, fost 

președinte al ADR, în prezent președinte al Comisiei IT din Camera 

Deputaților. 

 

Potrivit notei de fundamentare, adoptarea acestui proiect de ordonanței de urgență 

video vizează următoarele aspecte: 

- reglementarea cadrului general privind utilizarea mijloacelor video pentru 

identificarea persoanei la distanță; 
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- stabilirea obligațiilor și responsabilităților pentru entitățile care participă la 

procedura de identificare a persoanei la distanță prin mijloace video; 

- stabilirea cerințelor tehnice privind procedura de identificare a persoanei la 

distanță prin mijloace video etc. 

 

"Reglementarea identificării persoanei la distanță prin mijloace video va avea un 

impact pozitiv asupra activității economice a operatorilor, propunerea are în vedere 

asigurarea creșterii economice prin reducerea cheltuielilor și dezvoltarea cu 

personalul, asigurarea distanțării sociale în procesul de identificare a persoanei și 

creșterea gradului de utilizare a serviciilor online sau a serviciilor de încredere. 

Simplificarea procesului de autentificare, fără a mai fi nevoie de deplasarea 

persoanei la ghișeu în vederea identificării fizice va accelera procesul de 

digitalizare atât în administrația publică, cât și în mediul privat.", se arată în nota 

de fundamentare. 

 Cum se va realiza identificarea video a unei persoane și care sunt 

documentele de identitate acceptate pentru verificare 

 

 

Click pentru a deschide 

 

Identificarea persoanei la distanță prin mijloace video este definită astfel în 

proiectul de OUG: procesul de recunoaștere unică prin mijloace video a persoanei 

fizice în baza documentelor transmise/prezentate, imaginilor capturate și/sau 

informațiilor comunicate în timp real de persoana fizică, cu respectarea cadrului 

legal privind prelucrarea datelor cu caracter personal, inclusiv a regulementului UE 

privind protecția datelor (GDPR). 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2021-02-16-24610832-0-anexa.jpg
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2021-02-16-24610832-0-anexa.jpg
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2021-02-16-24610832-0-anexa.jpg
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Cartea de identitate, cartea de identitate proivizorie și pașaportul sunt 

documentele de identitate acceptate în acest proces de identificare video, dar 

verificarea nu va consta doar în prezentarea acestor documente. 

 

Furnizorii de servicii de identificare la distanță prin mijloace video pot 

fi prestatorii de servicii de încredere, prestatorii de servicii de plată, instituțiile și 

autoritățile publice sau firme terțe care furnizează servicii de verificare a identității 

prin mijloace video. 

 Autoritatea pentru Digitalizarea României (ADR) va fi instituția care va 

monitoriza respectarea acestei legi. 

 

Articolul 4 din proiectul de OUG prezintă în linii mari cum ar urma să se facă 

identificarea prin mijloace video a unei persoane, astfel: 

 Art. 4 (1) Identificarea persoanei la distanță utilizând mijloace video se 

realizează cu ajutorul unui sistem informatic destinat procedurii de 

identificare la distanță. 

 (2) Pentru verificarea identității persoanei la distanță utilizând mijloace 

video se utilizează atât documentele de identitate, a căror imagine este 

capturată prin mijlocul video, cât și date sau informații obținute din surse 

credibile și independente, în baza acordurilor/parteneriatelor încheiate între 

instituții/deținători de baze de date private (Direcția Generală de Evidența 

Persoanelor și Administrarea Bazelor de Date, inspectoratul General pentru 

Imigrări, Agenția Națională de Administrare Fiscală, alte autorități publice, 

operatori economici care dețin baze de date private cu informații de la 

autorități publice, rapoarte de audit, documente fiscale, extrase de cont etc.) 

și furnizori de servicii de identificare. 

 În baza acestor acorduri/parteneriate, instituțiile menționate mai sus pot să 

transmită furnizorilor de servicii de identificare inclusiv imaginea 

documentelor de identitate sau elementele de identificare specifice în cazul 

documentelor de identitate emise în formă electronică, dacă identificarea 

este realizată în scopurile prevăzute de regulamentul UE nr 910/2014 (..) 
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privind identificarea electronică și serviciile de încredere pentru tranzacțiile 

electronice pe piața internă (..). 

 (3) Consultarea surselor de date menționate la alin. (2) se face după 

obținerea acordului persoanei care solicită identificarea la distanță prin 

mijloace video. 

 (4) Se interzice utilizarea datelor/informațiilor obținute de către furnizorii de 

servicii de identificare a persoanei la distanță prin mijloace video din diverse 

surse, în alte scopuri, fără informarea/acordul persoanei sau alte prevederi 

legale în acest sens. 

 

Identificarea video la distanță poate fi atacată în instanță, iar identificarea 

eronată ori folosirea de documente falsificate se pedepsește penal 

 

Proiectul de OUG prevede la Articolul 2 faptul că metodei de identificare a 

persoanei la distanță prin mijloace video nu i se poate refuza efectul juridic 

echivalent identificării față în față, prezența fizică, dar că această metodă poate fi 

contestată în instanță de către perdoana fizică/juridică prejudiciată; 

 

În urma expertizei tehnice solicitate de o instanță, identificarea persoanei prin 

mijloace video poate fi validată sau anulată. 

 

De asemenea, identificarea eronată a persoanei la distanță prin mijloace video, în 

mod intenționat sau utilizarea documentelor de identificare/imagini falsificate se 

pedepsește conform Codului Penal. 

 Ce amenzi pot primi firmele ori autoritățile și instituțiile publice care 

încalcă normele de securitate și confidențialitate 

 

Proiectul prevede și amenzi contravenționale pentru nerespectarea de către 

prestatorii de servicii de încredere, de plăți ori de către instituțiile publice a 

regulilor stipulate în proiectul de OUG, instituțiile publice având amenzi mai mici 

decât operatorii privați. 
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Amenzile variază de la 5 puncte până la 20 de puncte, un punct reprezentând 

valoric cel mai mic salariu minim brut pe țară garantat în plată, care pentru 2021 a 

fost stabilit la nivelul de 2.300 de lei. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 UPDATE Curtea Constituțională, undă verde pentru legea prin care 

evazioniștii scapă de închisoare 

Curtea Constituţională a respins, miercuri, sesizările Înaltei Curţi de Casaţie şi 

Justiţie, Guvernului şi Avocatului Poporului asupra legii prin care evazioniştii 

scapă de închisoare. CCR a stabilit că actul normativ este 

constituţional. Reamintim că deputații au adoptat această lege în ultima ședință de 

plen a fostei legislaturi. Actul normativ, inițiat de fostul deputat PSD Cătălin 

Rădulescu - ”Mitralieră”, îi scapă de închisoare pe cei inculpați pentru evaziune 

fiscală dacă prejudiciul este până la 100.000 de euro și dacă îl achită integral. 

 "Cu majoritate de voturi, a respins, ca neîntemeiată, obiecția de 

neconstituționalitate (după conexarea celor trei sesizări cu același obiect 

formulate de Înalta Curte de Casație și Justiție – Secțiile Unite, de Guvernul 

României și de Avocatul Poporului) și a constatat că sunt constituționale, în 

raport cu criticile formulate, dispozițiile Legii privind modificarea și 

completarea Legii nr.241/2005 pentru prevenirea și combaterea evaziunii 

fiscale", a transmis CCR, printr-un comunicat de presă. 

În 17 decembrie, instanţa supremă a decis sesizarea CCR în legătură cu 

neconstituţionalitatea proiectului adoptat de Camera Deputaţilor de modificare a 

Legii 241/2005 pentru prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale, care prevede că 

se poate aplica o amendă în locul închisorii în cazul persoanelor acuzate de o 

evaziune fiscală de până la 100.000 de euro care achită integral prejudiciul. Actul 

normativ a fost atacat la Curtea Constituțională și de către Guvern și Avocatul 

Poporului. 
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Potrivit ICCJ, sesizarea de neconstituţionalitate vizează actul normativ în întregime 

și trebuie verificat dacă legea a fost adoptată cu încălcarea principiului 

bicameralismului, întrucât forma adoptată de Camera Deputaţilor (Cameră 

decizională) modifică substanţial obiectul de reglementare şi configuraţia legii 

adoptate de Senat. 

Totodată, sesizarea priveşte neconstituţionalitatea dispoziţiilor articolului unic pct. 

4 (art. 10 alin. (12) din Legea nr. 241/2014) în raport cu prevederile art. 1 alin. (5) 

din Legea fundamentală, sub aspectul exigenţelor privind calitatea legii, astfel cum 

a fost conturat acest principiu în jurisprudenţa CCR şi a Curţii Europene a 

Drepturilor Omului, întrucât, contrar cerinţelor impuse de art. 1 alin. (5) din Legea 

fundamentală, dispoziţiile textului de lege arătat nu permit stabilirea, în mod clar, 

precis şi previzibil, care sunt inculpaţii care beneficiază de dispoziţiile art. 10 din 

Legea nr. 241/2015. 

Reamintim că deputații au adoptat această lege în decembrie 2020, în ultima 

ședință de plen a fostei legislaturi. Actul normativ, inițiat de fostul deputat PSD 

Cătălin Rădulescu - ”Mitralieră”, îi scapă de închisoare pe cei inculpați pentru 

evaziune fiscală dacă prejudiciul este până la 100.000 de euro și dacă îl achită 

integral. 

Potrivit MJ, proiectul a fost avizat negativ de Guvern şi a mai fost atacat la CCR, 

Curtea acceptând obiecţiunile de neconstituţionalitate şi declarând proiectul 

neconstituţional în ansamblul său. La reexaminarea legii, ca urmare a deciziei 

CCR, deputaţii au adoptat unele amendamente, introducând pedeapsa amenzii, 

alternativ cu pedeapsa cu închisoarea, în cazul unor infracţiuni de evaziune fiscală. 

 Consultă aici fișa completă a proiectului de lege 

Legea mai spune că dacă inculpații pentru evaziune fiscală dau și 20% în plus față 

de prejudiciul creat, fapta nu se mai pedepsește deloc, indiferent de cuantumul 

evaziunii. 

 

 

 

http://cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?idp=16750


CNSLR Fratia |  Revista Presei 18 februarie 2021 33 

 

Proiectul de lege prevede: 

 art. 10, alin. (1) În cazul săvârşirii unei infracţiuni de evaziune fiscală 

prevăzute la art. 8 şi 9, dacă în cursul urmăririi penale sau al judecăţii, 

prejudiciul cauzat este acoperit integral, iar valoarea acestuia nu depăşeşte 

100.000 euro, în echivalentul monedei naţionale, se poate aplica pedeapsa cu 

amendă. Dacă prejudiciul cauzat şi recuperat în aceleaşi condiţii este de până 

la 50.000 euro, în echivalentul monedei naţionale, se aplică pedeapsa cu 

amenda. 

 În cazul săvârșirii uneia dintre infracțiunile prevăzute la art. 8 și 9, dacă în 

cursul urmăririi penale sau în cursul judecății până la pronunțarea unei 

hotărâri judecătorești definitive, prejudiciul produs prin comiterea faptei, 

majorat cu 20% din baza de calcul, la care se adaugă dobânzile și penalitățile 

este acoperit integral, fapta nu se mai pedepsește, făcându-se aplicarea 

dispozițiilor art. 16 alin. (1) lit. h) din Legea nr.135/2010 privind Codul de 

procedură penală, cu modificările și completările ulterioare; 

 Dispozițiile prezentului articol se aplică tuturor inculpaților chiar dacă nu au 

contribuit la acoperirea prejudiciului prevăzut la alin.(1) și (1 prim). 

Proiectul a fost depus în 2017 pe vremea când Liviu Dragnea era șeful Camerei 

Deputaților și a fost declarat neconstituțional de judecătorii CCR. Parlamentul a 

adoptat proiectul în 2018, cu voturile PSD, ALDE și UDMR dar legea a fost 

atacată atunci la Curtea Constituțională de PNL, USR și PMP. 

Cum a încercat să justifice deputatul „Mitralieră” - care nu a mai prins loc în 

viitorul Parlament - necesitatea acestui proiect: 

 "Dacă inculpatul acoperă în totalitate prejudiciul și nu mai execută pedeapsa 

efectivă cu închisoarea, statul va avea de câștigat de două ori: va recupera 

prejudiciul creat integral, într-un timp relativ scurt, și nu va mai efectua 

cheltuieli cu detenția condamnatului”. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Numărul insolvenţelor a ajuns la cel mai mic nivel din ultimii cinci ani: În 

2020, peste 5.500 de companii au intrat în insolvenţă, în scădere cu 13%. Cele 

mai multe insolvenţe deschise anul trecut au fost în sectorul comerţului cu 

ridicata 

Insolvenţele companiilor mari, cu o cifră de afaceri  mai mare de 0,5 milioane 

euro, a ajuns la doar 301 în 2020, faţă de 444 insolvenţe în 2019. 

Numărul insolvenţelor a fost la cel mai mic nivel din ultimii ani, iar măsurile 

guvernamentale de sprijin a mediului de afaceri a contribuit semnificativ. În 2020, 

marcat de criza pandemică, numărul insolvenţelor a fost de doar 5.564, în scădere 

cu 13% faţă de anul anterior, când au fost raportate 6.384 de insolvenţe, conform 

Studiului Insolvenţelor România 2020 realizat de Coface, unul dintre cei mai mari 

asigurători ai Europei. 

„Anul trecut a înregistrat un mix atipic şi paradoxal pentru mediul de afaceri. 

Măsurile privind distanţarea socială în contextul pandemiei de Covid-19 au generat 

efecte negative importante în mediul de business. În ciuda acestui fapt, insolvenţele 

au scăzut la minimul istoric şi raportul regenerării mediului de afaceri arată cel mai 

bine, înregistrând cele mai puţine întreruperi de activitate raportate la companiile 

nou înfiinţate. Pe de o parte, această evoluţie arată eficienţa ridicată a măsurilor de 

sprijin, care trebuie migrate gradual de la subvenţionare către stimulare prin 

investiţii şi facilitarea accesului la capital. Pe de altă parte, cred că anul curent va 

aduce provocări suplimentare pentru revenirea pe creştere generalizată a 

companiilor, din cauza îndatorării adiţionale, rostogolirii creditelor îngheţate anul 

trecut şi presiunilor salariale”, spune Iancu Guda, services director, Coface 

România, în cadrul conferinţei de presă organizată de Coface. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 ROBOR la 3 luni, cel mai folosit indicator pentru credite, a coborât la 

1,54% 

Indicele ROBOR la 3 luni, folosit pentru calcularea dobânzilor variabile la 

creditele în lei contractate înainte de luna mai 2019, a coborât ieri la 1,54%, de la 

nivelul de 1,55% de marţi, potrivit datelor agregate de la BNR. 
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Scăderea înregistrată de ROBOR în acest an a fost influenţată de deciziile BNR de 

ajustare a dobânzii-cheie şi a ratelor facilităţilor permanente din jurul acesteia. 

Indicele ROBOR la 3 luni a încheiat anul 2020 la 2,03% pe an, în timp ce la 

începutul anului 2020 era de 3,19% pe an. În prima zi din acest an, indicele 

ROBOR la 3 luni afişa o cotaţie de 2,01%, după care a început să scadă sub 2%. 

ROBOR la 3 luni reprezintă dobânda la care băncile îşi acordă împrumuturi cu o 

maturitate la trei luni. 

Totodată, ROBOR este indicatorul monetar în funcţie de care se calculează 

dobânzile variabile pentru creditele de consum şi ipotecare acordate în lei înainte 

de luna mai 2019. Pentru creditele retail noi în lei din primăvara anului 2019 a fost 

introdusă o nouă referinţă - indicele de referinţă trimestrial pentru creditele 

acordate consumatorilor - IRCC, care a înlocuit ROBOR. 

Valoarea IRCC aplicabilă în T1/2021 este de 1,88%.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Exclusivitate ZF. Cel mai bun plasament pentru populaţie: Ministerul 

Finanţelor vrea să revină trimestrial la Bursă prin vânzarea de titluri de stat 

Fidelis, adresată micilor investitori. Prima emisiune, în martie 2021 

Ministerul Finanţelor lucrează în prezent cu un sindicat de intermediere format din 

BRD, BCR, Banca Transilvania şi BT Capital Partners, pentru lansarea la început 

de martie 2021 a primei emisiuni de titluri de stat Fidelis din acest an. Ulterior 

închiderii perioadei de subscriere, titlurile de stat vor fi listate la Bursă. 

„În prezent, Ministerul Finanţelor împreună cu sindicatul de bănci care asigură 

intermedierea emisiunilor pregătesc documentele contractuale şi de aprobare a 

primei oferte de emisiuni din anul 2021, la începutul lunii martie“, a transmis MFP 

la solicitarea adresată de Ziarul Financiar. 

„Ministerul Finanţelor intenţionează să realizeze emisiuni cu o frecvenţă 

trimestrială prin Programul Fidelis, luând în considerare formarea unei cereri 

relevante din partea investitorilor“. 
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Astfel, având în vedere succesul celor două emisiuni Fidelis din 2020, prin care 

Ministerul Finanţelor a atras circa 4,4 mld. lei de la micii investitori şi care ulterior, 

după listare, au devenit mai tranzacţionate chiar şi ca unele acţiuni din prima ligă 

bursieră, ministerul vrea să realizeze trimestrial astfel de finanţări şi să păstreze o 

alocare integrală a sumelor subscrise. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Alin Chitu, secretar de stat în Ministerul Finanţelor: În 2021 nu se vor 

modifica taxele şi impozitele. Priorităţile din punct de vedere fiscal sunt 

factura electronică, programul SAF-T, casele de marcat. „Vom începe o 

analiză a sistemului de taxe şi impozite şi a impactului lor în business“ 

2021 va fi anul deconturilor pentru sprijinul în perioada pandemiei. În special în 

zona de şomaj tehnic, companiile vor fi controlate cum au folosit sumele şi în ce 

condiţii le-au primit. 

Liniştea fiscală din 2020, în care taxele nu au fost majorate şi inspecţiile fiscale în 

teren au fost mai rare, din cauza condiţiilor medicale, va continua şi cel puţin în 

prima parte din 2021, a fost concluzia avocaţilor şi consultanţilor fiscali la ediţia 

din 2021 a conferinţei ZF/NNDKP CELF: Dispute fiscale la vreme de pandemie. 

Alin Chitu, secretar de stat în Ministerul Finanţelor, a  spus în cadrul 

evenimentului că priorităţile fiscale din acest an sunt digitalizarea ANAF şi o ana-

liză asupra sistemului de taxare din România, iar taxele nu vor fi modificate. 

Alin Ionescu, partener şi coordonator al NNDKP Consultanţă Fiscală a spus că, în 

ciuda faptului că în teren inspecţiile fiscale au fost mai puţine şi taxele au rămas 

nemodificate, conformarea la plata taxelor în 2020 a crescut. „Noi nu am văzut 

ANAF-ul atât de prezent în 2020, din motivele bine ştiute. 2020 a fost un an în 

care rambursările de TVA s-au făcut fără control şi credem că inspecţiile au fost 

mult mai puţine. Conformarea nu a scăzut. Lumea a plătit taxe. Dacă nu au avut 

bani, unii dintre ei au beneficiat de măsură de amânare, dar nu a scăzut conforma-

rea, la nivel declarativ chiar a crescut“, a spus el. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Târg educațional online pentru tinerii români care vor să studieze în 

străinătate. Marea Britanie rămâne în topul preferințelor 

Mii de tineri absolvenți de liceu pleacă în fiecare an să studieze în străinătate. După 

Brexit, mulți se reorientează, dar Marea Britanie rămâne o destinaţie importantă, 

mai ales pentru studii de licență. Contează foarte mult şi faptul că taxele au fost 

păstrate la nivelul anilor trecuţi. 

Roxana este studenta în anul I la una dintre cele mai prestigioase universități din 

Marea Britanie. Înca din liceu şi-a dorit să ajungă în străinătate, iar printre englezi 

a găsit mediul potrivit pentru dezvoltarea ei. 

Consilierii educaționali vin cu sfaturi pentru tinerii care se pregătesc să găsească 

un loc în universităţile britanice. 

Un program de licență costă, în medie, între 13 și 20 de mii de lire sterline, dar 

tinerii din Europa pot avea o serie de avantaje. 

Pentru studiile liceale, taxele sunt, în medie, de 35 de mii de lire sterline pe an. 

30 de instituţii de învăţământ din Europa şi Statele Unite participă pentru o zi, 

mâine, la un târg educaţional online. Tinerii români vor putea discuta direct cu 

reprezentanți ai școlilor vizate şi vor primi răspunsuri care să îi ajute să aibă acces 

la o şcoală din străinătate - de la condiţii de înscriere, la taxe şi alte costuri. 

(Sursa: stiei.tvr.ro) 

 

 Dezbatere online pe tema Politicii Agricole Comune, organizată joi 

Fermieri şi experţi în agricultura românească participă, joi, la dezbaterea online cu 

titlul "PAC la start", un eveniment ce face parte din seria AgriDeal, organizată de 

către eurodeputata Carmen Avram. 

 

Pe parcursul evenimentului vor fi prezenţi la discuţii, printre alţii, Daniel Botănoiu 

- fost secretar de stat în Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, Nica Viorel  

 

https://www.worldeducation.ro/events/iwef-virtual-romania-2021
https://www.worldeducation.ro/events/iwef-virtual-romania-2021


CNSLR Fratia |  Revista Presei 18 februarie 2021 38 

 

- preşedintele Ligii Utilizatorilor pentru Apă de irigaţii (LUAIR), Adrian 

Rădulescu - preşedintele Asociaţiei Fermierilor din România, Şerban Nicuşor - 

preşedintele Asociaţiei HolsteinRo, Gheorghe Costin - preşedintele Cooperativei 

Meleaguri Ţărăneşti tineri fermieri, Aurel Popescu - preşedintele Rompan, Sorin 

Minea - preşedintele Romalimenta, Dorin Cojocaru - preşedintele Patronatului 

Laptelui - APRIL, Ilie Van - preşedintele Patronatului Crescătorilor de păsări din 

România, Ioan Fetea - preşedintele Asociaţiei Crescătorilor de Albine din 

România, Nicu Vasile - preşedintele LAPAR şi Ionel Arion - preşedintele 

ProAgro. 

 

Conform datelor oficiale, până în anul 2027, fermierii europeni au de cheltuit peste 

343 de miliarde de euro, dar sub condiţii noi şi stricte.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Nicolae Ciucă - la Reuniunea miniştrilor apărării din statele membre NATO 

Ministrul Apărării, Nicolae Ciucă, participă miercuri şi joi la reuniunea miniştrilor 

apărării din statele membre NATO, organizată în sistem videoconferinţă. 

 

În cadrul discuţiilor din prima zi a reuniunii - prezidate, de la Cartierul General al 

NATO de la Bruxelles, de secretarul general al Alianţei, Jens Stoltenberg - au fost 

abordate tematicile referitoare la agenda "NATO 2030", precum şi în relaţie cu 

implementarea posturii colective de descurajare şi apărare, partajarea echitabilă a 

responsabilităţilor (burden-sharing) şi agenda transatlantică de securitate, 

informează MApN. 

 

Reuniunea virtuală a oferit ocazia primei participări, în format aliat, a noului 

secretar american al apărării, Lloyd J. Austin. 

 

Conform unui comunicat transmis AGERPRES, ministrul Nicolae Ciucă a 

exprimat sprijinul României pentru continuarea procesului "NATO 2030" şi a 

evidenţiat angajamentul ţării noastre privind asigurarea cheltuielilor pentru apărare, 

în linie cu deciziile şi cerinţele specifice la nivel aliat. 
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De asemenea, ministrul Apărării a reiterat susţinerea României pentru 

aprofundarea procesului de adaptare şi consolidare a posturii Alianţei de 

descurajare şi apărare, în linie cu cerinţele mediului de securitate pe termen mediu 

şi lung. 

 

Pe parcursul unei sesiuni speciale, cu participarea Finlandei şi Suediei - ţări 

partenere ale Alianţei - şi a Înaltului Reprezentant al Uniunii Europene pentru 

afaceri europene şi politica de securitate, Joseph Borell, au fost evidenţiate 

provocările şi ameninţările de securitate comune în vederea identificării de soluţii 

pentru gestionarea eficientă a acestora, inclusiv în dezvoltarea cooperării NATO - 

UE, precizează sursa citată. 

 

În context, ministrul român al Apărării a subliniat rolul fundamental al relaţiei 

transatlantice pentru securitatea şi apărarea europeană şi a evidenţiat poziţia 

centrală a aspectelor securitare privind Flancul Estic al NATO pentru agenda 

prioritară de lucru a aliaţilor.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Analiză Reuters. Miniștrii de Finanțe din UE, îngrijorați de impactul 

pandemiei asupra băncilor. Amânarea ratelor și suspendarea dobânzilor le-au 

tăiat profiturile, dar adevărata problemă o constituie un eventual val de 

insolvențe, după ce statele își vor reduce sau opri schemele de ajutor pentru 

firme și cetățeni. 

Mulți bancheri cred că a trecut ce e mai greu, iar acum urmează relansarea 

economică. În acest timp, oficialii europeni își fac griji că problemele băncilor abia 

încep, pe măsură ce tot mai multe credite vor rămâne nerambursate. Într-un raport 

prezentat luni miniștrilor de finanțe din Zona Euro, aceștia sunt avertizați că există 

“o suferință corporativă la scară largă”, iar optimismul băncilor se bazează pe 

credința că guvernele îi vor ajuta pe împrumutați să își plătească creditele. 
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Fără acesta, un sfert dintre firmele din UE ar fi avut probleme financiare la finalul 

anului trecut, când suma creditelor suspendate de la plată în UE a ajuns la 587 de 

miliarde de euro, iar alte 289 de miliarde de euro au fost acordate sub forma unor 

credite cu garanție guvernamentală. Franța, Italia și Spania au emis garanții de stat 

de miliarde de euro, pentru ca firmele să poată împrumuta bani de la bănci, în timp 

ce Germania a preferat să le dea credite nerambursabile. 

“Trebuie să evităm o creștere prea rapidă a numărului firmelor care intră în 

insolvență”, a declarat Paolo Gentiloni, comisarul pentru Economie, după 

întâlnirea de luni a miniștrilor de Finanțe. Potrivit Reuters, situația cea mai 

îngrijorătoare este în UK, unde o cincime din credite au fost suspendate la plată 

anul trecut. În Portugalia și Italia, procentul este de 12%, iar în Irlanda de 

aproximativ 10%. Deși după criza din 2010, 19 țări din Zona Euro au fost de acord 

să pună supravegherea creditelor în sarcina Băncii Centrale Europene, în 

continuare politicienii rămân în contradicție în privința unei soluții comune în 

cazul în care băncile se confruntă cu probleme. 

Țările bogate, precum Germania, sunt reticente în fața unei soluții de solidaritate 

europeană, pentru că știu că de asta ar profita mai degrabă economii mai 

vulnerabile, așa cum ar fi cea italiană sau greacă. Eforturile depuse de Banca 

Centrală Europeană pentru a înființa o bancă care să preia creditele neperformante 

au făcut slabe progrese. 

Între timp, mulți bancheri se declară optimiști, chiar dacă nu este foarte clar de 

ce: “Va fi lumină la capătul tunelului, problema este că nu știm unde se termină 

tunelul”, a comentat pentru Reuters președintele ING, Steven van Rijswijk. 

(Sursă : Reuters) 

 

 CEDO ordonă Rusiei eliberarea ”imediată” a lui Navalnîi (site-ul 

opozantului) / Reacția Rusiei 

Curtea Europeană a Drepturilor Omului (CEDO) a dispus „cu efect imediat” 

eliberarea opozantului rus Aleksei Navalnîi, argumentând riscuri pentru viața sa, 

potrivit unei decizii publicate miercuri pe site-ul criticului de la Kremlin, relatează 

AFP. 

https://www.reuters.com/article/us-health-coronavirus-banks/analysis-europe-braces-for-pandemic-reality-to-hit-banks-idUSKBN2AH0GW
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UPDATE Rusia spune că apelul CEDO de eliberare a lui Navalnîi este un act de 

ingerință: ”Nu există nicio bază legală” pentru eliberarea lui 

 

„Această cerere este în mod deliberat inaplicabilă, deoarece nu există nicio bază 

legală în legislația rusă care să permită eliberarea acestei persoane”, a spus 

ministrul rus al Justiției, potrivit agențiilor rusești. 

Textul indică faptul că Curtea solicită Rusiei "să elibereze reclamantul. Această 

măsură se aplică cu efect imediat". Contactată de AFP, instanța din Strasbourg a 

confirmat această decizie. 

Curtea a luat în considerare natura și amploarea riscului pentru viața reclamantului, 

(...) având în vedere circumstanțele generale ale detenției actuale a reclamantului ", 

precizează CEDO într-un comunicat de presă, o decizie pe care Rusia, semnatară al 

Convenției europene pentru protecția drepturilor omului, are „obligația de a o 

respecta”. 

Decizia a fost anunțată și pe blogul lui Aleksei Navalnîi. 

Această „măsură provizorie” a fost luată în urma unei cereri depuse de oponentul 

rus pe 20 ianuarie, în care a cerut eliberarea sa. El a considerat că măsurile luate de 

autoritățile ruse pentru a asigura detenția sa "nu ar putea oferi garanții suficiente 

pentru viața și sănătatea sa". 

CEDO reamintește că statele membre ale Convenției privind drepturile omului „au 

obligația de a respecta” măsurile provizorii pe care le pronunță. 

Cu toate acestea, nerespectarea unei astfel de măsuri a fost deja observată de mai 

multe ori: în 2005, de exemplu, Turcia a extrădat doi cetățeni uzbeci, împotriva 

unei măsuri provizorii luate de CEDO. 

De atunci, alte țări, inclusiv Moldova în 2009 sau Rusia în 2016, au fost 

condamnate de CEDO pentru „nerespectarea” unei astfel de măsuri. 

Nerespectarea acestor măsuri de către un stat care a ratificat Convenția „pune în 

pericol eficacitatea dreptului de recurs individual”, precum și angajamentul formal 

al statului de „a proteja drepturile și libertățile prevăzute în Convenție”, subliniază 

CEDO . 

https://www.hotnews.ro/stiri-international-24613255-rusia-spune-apelul-cedo-eliberare-lui-navalnii-este-act-ingerinta-nu-exista-nicio-baza-legala-pentru-eliberarea-lui.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24613255-rusia-spune-apelul-cedo-eliberare-lui-navalnii-este-act-ingerinta-nu-exista-nicio-baza-legala-pentru-eliberarea-lui.htm
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Măsurile provizorii sunt rezultatul unei proceduri excepționale. Acestea constituie 

„măsuri de urgență”, care iau în considerare un „risc iminent de daune ireparabile”, 

pentru a permite „buna desfășurare a procedurii”. 

Activistul anticorupție în vârstă de 44 de ani și unul dintre cei mai vocali critici ai 

președintelui Vladimir Putin a fost arestat în 17 ianuarie pe un aeroport din 

Moscova la întoarcerea în Rusia după ce s-a recuperat în urma otrăvirii cu agentul 

neurotoxic Noviciok. 

O instanță din Moscova l-a condamnat la trei ani și jumătate de închisoare pentru 

încălcarea termenilor controlului judiciar în perioada în care a fost în comă și a 

urmat tratamentul de recuperare în Germania. 

Navalnîi acuză Kremlinul că vrea să îl reducă la tăcere după ce a supraviețuit 

otrăvirii din vara trecută despre care spune că a fost comandată personal de 

Vladimir Putin. 

Arestarea sa a dus la proteste masive în întreaga țară, în special după ce acesta a 

publicat o anchetă în care a dezvăluit un palat extravagant construit pe coasta Mării 

Negre care i-ar aparține președintelui rus. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 


